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 توسعه حمل و نقل ريلي 

با توليد ريل ملي
حمل  هاي  شرکت  با  تعاملي  جلسه 
صالحي  جعفر  محمد  حضور  با  ريلي  نقل  و 
معاون خريد ، مجيد تقي يار رييس کميسيون 
معاملات، صادق تخمه چيان مدير کل بازرگاني 
شرکت راه آهن جمهوري اسلامي و تعدادي از 
مديران عامل شرکت هاي حمل و نقل ريلي و 
همچنين تعدادي از مديران حوزه خريد ذوب 
آهن اصفهان بيست و دوم مرداد ماه در سالن 

جلسات دفتر مديرعامل شرکت برگزار شد.
صالحي معاون خريد با اشاره به اين که 
در سال جهش توليد و افزايش راندمان توليد 
را در ذوب آهن اصفهان خواهيم داشت،گفت: 
دشمنان با ايجاد تحريم ها و قصد دارند تا به 
اقتصاد اين مرز و بوم ضربه بزنند و اين وظيفه 
ما است تا مانند دفاع مقدس همه در کنار هم 
نيات دشمنان را نقش بر آب کنيم . وي يکي 
از شاخص هاي توسعه يافتگي را توسعه زير 
ساخت هاي حمل و نقل دانست و ياد آور شد: 
اصلي ترين و مهم ترين زير ساخت حمل و 
نقل، حمل و نقل ريلي است که جاي توسعه 
بسيار زيادي در ايران دارد و به همت ذوب آهن 
اميد است هر چه  اصفهان و توليد ريل ملي 
بيشتر حمل و نقل ريلي توسعه پيدا کند و اين 
پتانسيل در شرق کشور با توجه به ظرفيت پهلو 
گرفتن کشتي هاي با ظرفيت بالا بيشتر است 
و ضرورتا بايستي اتصال ريلي شرق به مرکز به 

عنوان يک اصل مهم مورد توجه قرار گيرد.
معاون خريد، گفت: ذوب آهن اصفهان با 
ايجاد زير ساخت هاي لازم جهت حمل ريلي 
جمهوري  آهن  راه  مسئولين  با  همفکري  و 
ايران تمام تلاش خود را معطوف به  اسلامي 
حمل ريلي مي نمايد و از سال 84 با خصوصي 
سازي حمل و نقل ريلي و واگذاري تامين واگن 
ها توسط شرکت هاي ريلي ذوب آهن اصفهان 
با 3 شرکت عمليات حمل ريلي را آغاز کرده و 
در حال حاضر با 6 شرکت ديگر نيز در حال 
فعاليت است .وي با اشاره به اين که سهم حمل 
سهم  و  درصد   75 حدود  سال 98  در  ريلي 
جاده اي حدود 25 درصد کل حمل ذوب آهن 
اصفهان مي باشد، افزود: با تعاملات و هماهنگي 
که  رفت  آن مي  اميد  آهن  راه  با  انجام شده 
افزايش  گذشته  سال  به  نسبت  ريلي  حمل 
داشته باشد که عملکرد تا اواسط خرداد تاييد 
کننده اين مطلب بود ولي پس از آن به دليل 
پاره اي از مشکلات افت داشت که اميد است 
اين امر به زودي مرتفع گردد.صالحي به بهره 
برداري از کوره بلند شماره يک از اواسط مهرماه 
اشاره کرد و گفت: با راه اندازي و بارگيري کوره 
ريلي  نقل  است حمل  اميد  يک  شماره  بلند 
همکاري بيشتري براي تامين مواد اوليه شرکت 
داشته باشد تا توليد در ذوب آهن نيز افزايش 
يابد . وي شرکت هاي حمل و نقل ريلي و ذوب 
آهن اصفهان را در يک تيم و کنار هم دانست 
و خاطر نشان ساخت: شرکت هاي حمل ونقل 
ريلي به عنوان گروه پشتيباني کننده مجموعه 
به  و در کنار هم  اصفهان هستند  ذوب آهن 
توليد که هدف اصلي است مي پردازند.صادق 
راه  شرکت  بازرگاني  کل  مدير  چيان  تخمه 
آهن جمهوري اسلامي ايران گفت: با توجه به 
گزارشات ذوب آهن اصفهان عملکرد 97 نسبت 
به سال 98 بهتر شده است و با اقدامات انجام 
دو  بين  روابط  توسعه  آهن  راه  از سوي  شده 
مجموعه از لحاظ کمي و کيفي بيشتر خواهد 
شد . وي سهم صادرات فولاد را 25 درصد کل 
صادرات کشور دانست و افزود : بهبود شرايط 
توليد فولاد وظيفه هر ارگان و سازماني است 
و ما نيز در اين راستا اقدام خواهيم کرد .تخمه 
چيان به تناژ بيشتر حمل ريلي نسبت به حمل 
جاده اي اشاره کرد و گفت: براي رسيدن به افق 
55 ميليون تن توليد فولاد بايد با هم مشکلات 
را حل نماييم و کارکنان راه آهن آماده همکاري 

با اين مجموعه عظيم صنعتي هستند .

 دستاوردهاي درخشان 
صنعت مس با مديريت 

جامعيت نگر مديرعامل شرکت 
مس به دست آمد

و  برنامه ريزي  مدير  عبدي«،  »سعد 
نظارت شرکت ملي صنايع مس ايران با اشاره 
به موفقيت ها و دستاوردهاي درخشان شرکت 
مس در سال گذشته گفت: تعدد دستاوردهاي 
سال گذشته شرکت مس در حوزه هاي مختلف 
دکتر  جامعيت نگر  مديريت  دهنده  نشان 
سعدمحمدي و توجه ايشان به توسعه متوازن 
و پايدار در صنعت مس است.به گزارش مس 
پرس، به گفته عبدي تسلط به دانش تخصصي 
سازمان، نگرش مثبت به کارکنان و کارگران 
آي تي  به  کافي  آشنايي  سطوح،  تمامي  در 
روز  به  و  اطلاعاتي  و  ارتباطي  فناوري هاي  و 
کردن دانش شخصي و سازمان با پيشرفت هاي 
مديريت  شاخصه هاي   مهمترين  از  دنيا  روز 
دانش  اين که  بيان  با  است.وي  جامعيت نگر 
تخصصي در حوزه معدن منجر به کاهش 15 
است  شده  معدني  ماده  عيار  درصدي  صدم 
معدن  از  صيانت  هدف  با  رويکرد  اين  گفت: 
شرکت  برنامه ريزي  و  نظارت  شد.مدير  انجام 
مس با تاکيد کرد:  موفقيت هاي صنعت مس در 
سال 98 در شرايطي به دست آمد که در ابتداي 
سال 98 با اعمال شديدترين تحريم ها روبه رو 
بوديم و در پايان سال با موضوع شيوع ويروس 
کوويد 19 روبه رو شديم که بسياري از صنايع 
دنيا را تحت تاثير قرار داد و منجر به کاهش 
توليد آنها شد.عبدي با اشاره به اين که در سال 
گذشته و تحت مديريت جامعيت نگر شرکت 
مس شاهد حرکت جدي شرکت ملي مس به 
سمت هوشمندسازي سيستم مالي و رونمايي 
از طرح جامع سيستم هاي يکپارچه اطلاعاتي 
اين  امروز  دنياي  در  بدون شک  بوديم گفت: 
رخداد مهم و تغيير در ساختار اطلاعاتي شرکت 
مس منجر به کاهش قيمت تمام شده بيشتر و 

بهر ه وري و رقابت پذيري بيشتر خواهد شد

بهبود اوضاع معيشتي با افزايش 
ساخت وساز مسکن

يک کارشناس اقتصادي گفت: با افزايش 
بهبود  شاهد  مسکن  ساخت وساز  توجه  قابل 
اوضاع معيشتي، کنترل تورم و افزايش قدرت 

خريد مردم خواهيم بود.
مبهم  به  اشاره  با  شهري  شقاقي  وحيد 
بودن جزئيات طرح اقدام ملي مسکن گفت: با 
وجود پيگيري هاي متعدد در رسانه ها، تاکنون 
اطلاعات قابل توجهي در خصوص اين پروژه 
درباره  بسياري  غيرشفاف  موارد  و  نشده  ارائه 
بايد  که  دارد  وجود  مسکن  ملي  اقدام  طرح 
راه و شهرسازي  وزارت  از سوي  ناآگاهي  اين 
توليد  روند  اين که  بيان  با  شود.وي  مرتفع 
مسکن در چند سال اخير نزولي بوده، افزود: 
توليد مسکن شرايط  سرمايه گذاري در حوزه 
خوبي را سپري نمي کند و تمايل براي ساخت 
بي ميلي  اين  است.  کرده  پيدا  کاهش  ساز  و 
به سرمايه گذاري در حوزه ساخت مسکن در 
شرايطي است که سالانه بايد حدود 1 ميليون 
خانه 50 الي 70 متري در کشور با تمرکز بر 

توليد در کلان شهرها ساخته شود.
با  خوارزمي  دانشگاه  علمي  هيئت  عضو 
اشاره به لزوم سياست گذاري براي توليد مسکن 
توسط بخش خصوصي ادامه داد: تحقق توليد 
ميليوني مسکن، نيازمند حمايت در خصوص 
تأمين منابع مالي پروژه ها، ارائه زمين هاي ارزان 
و  مناسب  مشارکتي  شروط  تعيين  با  قيمت 
تسريع در فرآيند کسب مجوزهاي ساخت وساز 
است تا بدين ترتيب سرمايه گذاري براي توليد 

مسکن جذاب شود.
وي با بيان اين که ناهماهنگي نرخ بازدهي 
بين بازارهاي دارايي، اثر سو در حوزه ساخت 
در  که  زماني  داشت:  اظهار  داشته،  مسکن 
غيرمتعارفي  و  توجه  قابل  سود  سرمايه  بازار 
عايد سرمايه گذاران مي شود، کمتر کسي پيدا 
خواهد شد تا با توجه به تنش هاي ساخت وساز، 
به حوزه توليد مسکن ورود کند.اين کارشناس 
فشار  افزايش  و  ارزي  بحران  وقوع  اقتصادي 
تحريمي را از عوامل افزايش قيمت و التهاب 
در بازار فروش و اجاره مسکن دانست و افزود: 
و  قيمت  سقف  تعيين  با  مي بايست  دولت 
بهره گيري از ابزارهاي کنترلي، شرايط فعلي را 
مديريت کند.شقاقي شهري در پايان با تأکيد بر 
اثرپذيري اقتصاد کلان از کنترل بازار مسکن، 
گفت: بخش مسکن دستکم 30 درصد هزينه 
خانوارها را به خود اختصاص داده است. با رفع 
مشکلات در اين حوزه به ويژه افزايش ميزان 
معيشتي،  اوضاع  بهبود  شاهد  ساخت وساز 
مردم  خريد  قدرت  افزايش  و  تورم  کنترل 

خواهيم بود.

 اختصاص بسته حمايتي 
لوازم خانگي

سرپرست وزارت صنعت، معدن و تجارت 
با اشاره به طرح اختصاص بسته حمايتي لوازم 
خانگي براي حمايت از اقشار آسيب پذير گفت: 
براساس اين طرح مقرر شده تا بسته حمايتي 
شامل4قلم لوازم خانگي در اختيار اقشار آسيب 
پذير قرار گيرد.حسين مدرس خياباني با اشاره 
به طرح حمايتي اختصاص بسته لوازم خانگي 
هنوز  طرح  اين  گفت:  پذير،  آسيب  اقشار  به 
چند  با  طرح  اين  براساس  اما  نشده  اجرايي 
به  ارز  لوازم خانگي که  توليد کننده  کارخانه 
آنها اختصاص داده مي شود مذاکره شده تا 4 
قلم لوازم خانگي اصلي را با قيمت مناسبت در 
اختيار اقشار آسيب پذير قرار گيرد. سرپرست 
اينکه  با بيان  وزارت صنعت، معدن و تجارت 
يخچال  شامل  خانگي  لوازم  حمايتي  بسته 
اجاق  و  لباسشويي  ماشين  تلويزيون،  فريزر، 
گاز است، افزود: مقرر شده تا هزار بسته لوازم 
خانگي حمايتي به زوج هاي جواني که فرزندان 
بازنشسته سازمان بازنشستگي کشور هستند 
ما   برنامه  البته  داشت:  بيان  وي  شود.  اعطا 
اختصاص 300 هزار بسته است که پيش بيني 
مي شود هزار بسته آن تا شهريور ماه اختصاص 
يابد. مدرس خياباني با بيان اينکه وقتي اقتصاد 
با شوک روبرو مي شود براي حمايت از اقشار 
کرد،   تعيين  حمايتي  بسته  بايد  پذير  آسيب 
اظهار داشت: اختصاص بسته هاي حمايتي به 
اقشار آسيب پذير مانع له شدن اقشار آسيب 
پذير در زير فشارهاي اقتصادي مي شود. وي 
گفت: اسامي واجدين شرايط براي اين کمک 
ها استخراج شده است و اميدواريم اين طرح 

اجرا شود.

برگزاري دوره هاي آموزش 
خبرنگاري به مثابه ي ايفاي 

مسئوليت اجتماعي
شرکت هاي  روابط عمومي  مديران 
گل گهر، گهرزمين و جهان فولاد به مناسبت 
روز خبرنگار با اعضاي خانه مطبوعات استان 
کرمان، گفت وگو و تبادل نظر کردند.به گزارش 
روابط عمومي و امور بين الملل شرکت معدني و 
صنعتي گل گهر، در اين جلسه موانع، راهکارها و 
اهداف و مبحث افزايش کيفيت رسانه ها توسط 
اعضاي خانه مطبوعات و مديران روابط عمومي 
نظر  تبادل  و  بررسي  بحث،  به  اين شرکت ها 
گرفته  تصميم  توافق،  طبق  و  شد  گذاشته 
شد تا آنان همچون گذشته با تمام توان براي 
رسانه هاي  و  مطبوعات  خانه  به  ياري رساني 
استان پا به ميدان بگذارند.محمد ايرانمنش، 
بين الملل شرکت  امور  و  روابط عمومي  مدير 
معدني و صنعتي گل گهر، هدف از اين ديدار 
را يافتن راهکارهايي به منظور کمک به ارتقا 
دانست  خبرنگاران  و  رسانه ها  کيفي  سطح 
کوتاه  آموزشي  دوره هاي  برگزاري  افزود:  و 
حوزه هاي  در  تخصصي  متعدد  بلندمدت  و 
برگزاري  همچنين  و  خبري  مختلف 
اين  گسترش  و  مطبوعاتي  جشنواره هاي 
زمينه ها، بي شک هم افزاييِ کيفيت حرفه اي 

رسانه ها را در پي خواهد داشت.

اخبار اخبار

محصولات  از  استقبال  از  صمت  وزارت  صنايع  امور  معاون 
اکثر  حاضر  حال  در  گفت:  و  داد  خبر  بازار  در  داخلي  کالا هاي  و 

بنگاه هاي کوچک و متوسط مشکل تقاضا ندارند.
اکثر  حاضر  حال  در  اينکه  بيان  با  نيارکي  صادقي  مهدي 
بنگاه هاي کوچک و متوسط مشکل تقاضا ندارند گفت: در سال هاي 
براي کاهش قيمت تمام شده  اينکه بحث خوشه ها  از  گذشته قبل 
براي  تقاضا  بيفتد  اتفاق  به صورت يکپارچه  اوليه  تامين مواد  نيز  و 
از  اما  کالا هاي ساخت داخل مهمترين دغدغه توليد کنندگان بود، 
سال گذشته تاکنون اين مشکل حل شده و کالا هاي ساخت داخل به 
خوبي توليد و به بازار عرضه مي شود و تقاضا نيز براي آن وجود دارد.

معاون امور صنايع وزارت صمت در خصوص سهميه مواد اوليه 
است،  تن  ميليون   8.5 حدود  ورق  توليد  ظرفيت  کرد:  بيان  ورق، 
اما پروانه هاي صادره در سال هاي گذشته بيش از اين عدد است و 
اگر مي خواستيم بر اساس پروانه هاي بهره برداري صادر شده سهميه 
مواد اوليه اختصاص دهيم اينقدر موجودي مواد اوليه نداشتيم ضمن 
اينکه مدلي که معاونت معدني وزارتخانه سال ها قبل ارائه کرده بود 
بر اساس خريد و توليد اين بنگاه ها تامين مي شود تا عدالت در توزيع 

مواد اوليه اتفاق بيفتد.
وي افزود: از حدود يک ماه و نيم قبل و با دستورالعملي روند 
تامين مواد اوليه به معاونت صنايع وزارت صمت واگذار شد و ما با 
آمار  ميانگين  شد  مقرر  کرديم  ابلاغ  استان ها  به  که  دستورالعملي 
توليد و خريد بنگاه ها در سال هاي 97 و 98 مبناي اختصاص سهميه 

مواد اوليه قرار گيرد يعني هر کدام از اين آمار کمتر بود به عنوان 
سهميه سال جاري در نظر گرفته مي شود و براي واحد هايي که راکد 
و غير فعال بودند نيز با تاييد کارگروه استاني تا 30 درصد ظرفيت 

اسمي براي آن ها سهميه تخصيص مي يابد.
صنايع  ما  بنگاه هاي  از  درصد   95 حدود  اينکه  اعلام  با  وي 
بخش  افزوده  ازش  از  درصد   27 افزود:  هستند،  متوسط  و  کوچک 
صنعت به صورت مستقيم و حدود 40 درصد از اين ارزش افزوده به 

صورت غيرمستقيم مربوط به صنايع کوچک است.
معاون امور صنايع وزارت صمت با بيان اينکه اين وزارتخانه در 
حوزه صنايع کوچک و متوسط )SME( چندين پروژه تعريف کرده 
است، گفت: احياي واحد هاي راکد مهمترين موضوع در اين خصوص 
است که از حدود 9 هزار بنگاه راکد مستقر در شهرک هاي صنعتي 

براي فعالسازي 1500 واحد در سال 1399 هدفگذاري شده است و 
طبق آخرين آمار 468 واحد از اين واحد ها به مدار توليد بوده است.
وارداتي(  و  )داخلي  اوليه  مواد  تامين  موضوع  نيارکي  صادقي 
SME را دومين هدف وزارت صمت  به عنوان رکن اصلي فعاليت 
دانست و اضافه کرد: ساماندهي زنجيره فولاد و پتروشيمي توسط اين 

وزارتخانه دنبال مي شود.
صادقي نيارکي گفت: در چهار ماهه نخست امسال در سه قلم 
اصلي لوازم خانگي مانند يخچال فريزر، تلويزيون و ماشين لباسشويي 

با افزايش توليد مواجه بوديم.
وي افزود: کف ساخت داخل در لوازم خانگي بزرگ بيش از 65 درصد 

و در برخي لوازم خانگي مانند کولر آبي تا 100 درصد محقق شده است.
معاون صنايع وزارت صمت درباره قيمت لوازم خانگي نيز گفت: 
اين قيمت ها تابع عوامل مختلف مانند نهاده هاي توليد است زماني 
که نرخ ارز تغيير مي يابد و يا قيمت ورق گالوانيزه و پليمر بر مبناي 
قيمت گذاري در بورس بر اساس قيمت جهاني و رقابتي که در آن 
تعيين  نيمايي  ارز  تسعير  نرخ  از  ضريبي  به صورت  مي گيرد  شکل 
مي شود اين خود به خود منجر به افزايش قيمت محصول مي شود، 
با سال 98 اجازه  اما امسال سازمان حمايت 25 درصد در مقايسه 
اين  بايد  بنگاه ها  و  داده  را  خانگي  لوازم  محصولات  قيمت  افزايش 
قيمت ها را در سامانه 124 ثبت کنند که قطعاً بالاتر از اين قيمت 
اعلامي اگر افزايش قيمتي در حوزه کف عرضه و توزيع وجود داشته 

باشد با آن برخورد مي شود.

تعيين قيمت منطقه اي از سوي برخي افراد به عنوان راهکاري 
براي سر و سامان دادن به بازار مسکن ارائه مي شود و اين در حالي 
است که برخي ديگر معتقدند نرخ گذاري اگر جواب ميداد دلار نبايد 

از 4200 تومان فراتر مي رفت.
با  موازي  بازارهاي  تاثير  تحت  اخير  هاي  ماه  در  مسکن  بازار 
رشد قيمت مواجه بوده است. اين موضوع انتقاد برخي کارشناسان 
و نمايندگان مجلس را در پي داشت تا اينکه دولت براي اجاره بها 
 15 و  کلانشهرها  ديگر  در  درصد   20 تهران،  در  درصد   25 سقف 
درصد در ساير شهرها تعيين کرد؛ سقف هايي که بنا به گفته برخي 

مستاجران بعضاً به رعايت نمي شود.
با اينکه براي بخش خريد و فروش مسکن نرخ گذاري نشده، 
دستگاه قضايي از ارديبهشت ماه امسال درج قيمت در آگهي هاي 
افزايش  مانع  هم  ممنوعيت  اين  اما  کرد.  ممنوع  را  مسکن  فروش 
نرخها نشد و دو ماه پس از آن شاهد دو افزايش 11.6 درصد و 10 

درصد ماهيانه قيمت در بازار مسکن شهر تهران بوديم.
بر اين اساس برخي کارشناسان معتقدند که تنها راهکار تعادل 
بخشي به بازار مسکن تنظيم نظام عرضه و تقاضاست و دستورالعمل 
براي بازاري که با فشار تقاضا مواجه است جوابگو نخواهد بود.  حتي 
تجربه بازار طلا و ارز هم نشان داد که دستگيري و بگير و ببند مانع 

رشد قيمت ها نشد.
توليد مسکن متناسب با تقاضاي واقعي و تعيين ماليات بر خريد 

و فروش هاي سفته بازانه از جمله راهکارهايي است که در بسياري 
متراژ  کوچک  واحدهاي  احداث  مي شود.  انجام  کشورهاي جهان  از 
صنعتي در مقياس هاي انبوه در کشورهاي جنوب شرق آسيا، اروپا و 

کانادا در دستور کار قرار دارد.
در ايران با وجود آنکه تعداد مسکن بيشتر از تعداد خانوار است 
 2.1 بودن  خالي  نيمه  و  مسکن  ميليون   2.6 بودن  خالي  دليل  به 
ميليون مسکن که عمدتاً در اختيار اقشار بالا است با تقاضاي حدود 

5 ميليون واحدي در خانوارهاي متوسط و پايين مواجه هستيم.
به همين دليل وزارت راه و شهرسازي از حدود 1.5 سال پيش 
اقدام ملي مسکن و تکميل  قالب طرح  احداث 400 هزار واحد در 
500 هزار مسکن مهر را برنامه ريزي کرده که البته بخش 400 هزار 

تايي آن تا تحقق کامل فاصله دارد.
نيز  خود  حال  به  مسکن  بازار  کردن  رها  تفاسير،  اين  همه  با 
منطقي نيست. اگر توليد به اندازه کافي باشد و سياست هاي مالياتي 
گام  در  کند،  احتکار مسکن عمل  در  بازدارنده  عامل  عنوان  به  نيز 
و  قرارگيري، کيفيت  اساس منطقه  بر  نرخ گذاري  با  بعدي ميتوان 

امکانات بنا به تدريج آرامش را در بازار مسکن به وجود آورد.
مهدي سلطان محمدي، کارشناس اقتصاد مسکن در پاسخ به 
اين سوال که آيا نرخ گذاري مي تواند منجر به آرامش قيمتي در بازار 
مسکن شود گفت: بازار مسکن مثل بازار خودرو که در دست دولت 
مي تواند  خودرو  مثل  انحصاري  بازارهاي  در  نرخ  نيست.  دارد  قرار 

در  که  ديديم  هرچند  کنترل شود؛  عمده  کننده هاي  عرضه  توسط 
نرخ  کنترل  به  منجر  دولت  مداخلات  نيز  انحصاري  حوزه  همين 
خودرو نشد و نهايتاً از طريق قرعه کشي 1200 ميليارد تومان رانت 
بين برندگان توزيع کرد. اما مصرف کننده نهايي قطعاً مجبور است با 

نرخ روز بازار، خودرو را خريداري کند.
وي افزود: حال تصور کنيد بازار مسکن با آن حجم گسترده و 
بازيگران کثيري که دارد با صدها هزار نفر عرضه کننده و متقاضي در 
سراسر کشور چگونه مي تواند کنترل شود. نقش دولت ها همواره در 
عرضه مسکن پنج درصد بوده است. بنابراين مداخله امنيتي يا تعيين 

قيمت در بازار مسکن نمي تواند کارساز باشد.
همچنين رحمت الله فيروزي پوربادي، عضو کميسيون عمران 
متعادل  مسکن،  بازار  مديريت  راهکار  تنها  کند:  مي  بيان  مجلس 
کردن نظام عرضه و تقاضا در بازار مسکن است که اين مسئله تنها 
با توليد انبوه مسکن اتفاق مي افتد، وزارت راه و شهرسازي مي تواند 
مکانيزمي را براي شناسايي افراد فاقد مسکن طراحي کند تا بر اساس 

آمارهاي حاصله نسبت به توليد مسکن اقدام کند.
مسکن  بازار  براي  که  معتقدند  کارشناسان  برخي  افزود:  وي 
عمر  و  کيفيت  مسکوني،  واحد  گرفتن  قرار  منطقه  با  متناسب 
ساختمان بايد حداقل و حداکثر قيمت در نظر گرفته شود تا مالکان 
نتوانند خارج از اين محدوده قيمت تعيين کنند. اما به نظر من اين 

راه کار اثرگذار نخواهد بود.

مديرعامل صندوق ضمانت سرمايه گذاري هاي صنايع کوچک 
بر  تمرکز  براي  صادرات  توسعه  بانک  با  جلساتي  به تازگي  گفت: 
توليدکنندگاني که در زمينه صادرات هم فعاليت مي کنند، داشتيم 
اين  مديره  هيات  و  کميته  در  و همچنين  اعتباري  مدل هاي  در  تا 

توليدکنندگان، امتيازات خاص و ويژه اي را برايشان در نظر بگيريم.
مديرعامل صندوق ضمانت سرمايه گذاري هاي صنايع کوچک 
با بيان اينکه صدور ضمانتنامه به عنوان سرمايه در گردش بيشترين 
موضوع ضمانت نامه ها بوده است، بيان کرد: اخيرا جلساتي با بانک 
توسعه صادرات براي تمرکز بر توليدکنندگاني که در زمينه صادرات 
هم فعاليت مي کنند داشتيم تا در مدل هاي اعتباري و همچنين در 
کميته و هيئت مديره اين توليدکنندگان امتيازات خاص و ويژه اي را 

برايشان در نظر بگيريم.
يا تمديد 839 فقره ضمانتنامه  از صدور  محمدحسين مقيسه 
ابتداي سال 1396 تا پايان تيرماه 1399 در راستاي دو راهبرد  از 
جهش توليد و اتمام طرح ها و پروژه هاي نيمه تمام خبر داد و گفت: 
مجموع مبلغ ضمانتنامه هاي صادره و تمديدي از ابتداي سال 1396 

تا پايان تيرماه 1399 حدود 6176 ميليارد ريال بوده است.
به گفته وي از اين تعداد، 361 ضمانتنامه سرمايه در گردش صادر 
يا تمديد شد که ارزش اين ضمانتنامه ها 3223 ميليارد ريال بوده و در 

مجموع صدور ضمانتنامه به عنوان سرمايه در گردش بيشترين موضوع 
ضمانت نامه ها بوده است. همچنين در مدت ياد شده 183 ضمانت نامه 
در حوزه طرح هاي ايجادي به ارزش يک هزار و 914 ميليارد ريال، 125 
فقره ضمانت نامه در حوزه حسن انجام کار به ارزش 225 ميليارد ريال، 
ارزش 531  به  نامه در حوزه طرح هاي توسعه اي و  70 فقره ضمانت 
نامه به ارزش 149 ميليارد ريال در حوزه  ميليارد ريال، 63 ضمانت 
پيش پرداخت، 23 فقره ضمانت نامه در حوزه شرکت در مناقصه به ارزش 
37 ميليارد ريال و 14 فقره ضمانتنامه در حوزه اعتبار خريد به ارزش 98 

ميليارد ريال تمديد يا صادر شده است.
    فردي کارکشته و داراي مقبوليت بايد سکان هدايت وزارت 
صمت را به عهده بگيرد/ تاثير عدم حضور رييس جمهوري در مجلس 

بر راي منفي نمايندگان به وزير پيشنهادي صمت
کوچک  صنايع  گذاري  سرمايه  ضمانت  صندوق  مديرعامل 
درباره اولويت هاي صدور ضمانتنامه نيز گفت: طرح هاي دانش بنيان 
داراي مجوز، واحدهاي صادراتي داراي سوابق صادراتي در سه سال 
درصد،   60 حداقل  فيزيکي  پيشرفت  با  ايجادي  طرح هاي  گذشته، 
واحدها،  توليد  ظرفيت  افزايش  جهت  گردش  در  سرمايه  تامين 
طرح هاي توسعه که با ظرفيت کامل در حال حاضر فعاليت مي کنند 

و طرح هاي اشتغالزا اولويت هاي صدور ضمانتنامه هستند.

پيشران  توليد  رونق  و  توليد  اينکه  بيان  با  ادامه  در  مقيسه 
هم  کرد:  تصريح  بود،  خواهد  اشتغالزايي  در  توسعه  و  رشد  اصلي 
کارشناسان اقتصادي و هم متخصصان در بدنه اجرايي وزارتخانه به 
اين جمع بندي رسيده اند که بايد به سمت حمايت از طرح هاي نيمه 
تمام حرکت کنيم و آن دسته از طرح هاي نيمه تمامي که در سنوات 
قرار  کار  اتمام  مرحله  در  بايد  اجرايي شان خورده  استارت  گذشته 
بگيرند. در اين راستا صندوق هم منطبق با همين سياست حرکت 
درباره  دقيق  اطلاع رساني  مجموعه،  سايت  طريق  از  و  است  کرده 
آن ها انجام شده است. به طور کلي اين شفافيت يکي از ويژگي هاي 
فعاليت صندوق است، به طوري که تمام دستاوردها و عملکردها در 
و صندوق تلاش  قرار مي گيرد  اقتصادي  فعالان  و  اختيار مخاطبان 
مي کند ارتباط دو سويه و چند سويه اي را در اين خصوص ايجاد کند.
مقيسه درباره بحث توسعه صادرات و مديريت واردات، تصريح 
کرد: صندوق در مسير برنامه هاي کلان وزارت صمت شروع به انجام 
اقداماتي کرده است. از جمله اينکه جلساتي با بانک توسعه صادرات 
فعاليت  هم  صادرات  زمينه  در  که  توليدکنندگاني  بر  تمرکز  براي 
و  کميته  در  همچنين  و  اعتباري  مدل هاي  در  تا  داشتيم  مي کنند 
هيئت مديره اين توليدکنندگان امتيازات خاص و ويژه اي را برايشان 

در نظر بگيريم.

2.5 ميليون تن  اکنون  ايران  اعلام معاون فني گمرک  طبق 
کالا اساسي بدون دريافت اعلاميه تامين ارز و کد رهگيري امکان 
ترخيص فوري دارند، در عين حال 26 فروند شناور حاوي نزديک 
مرحله  در  که  رسيده  بنادر  به  اساسي  کالاي  تن  ميليون  يک  به 

پهلوگيري و يا تخليه قرار دارند.
رابطه  اخذ شده در  ، آخرين تصميم  ارونقي  مهرداد جمال 
به  داد:  توضيح  و  تشريح  را  اساسي  کالاي  فوري  ترخيص  با 
ترخيص  تسهيل  راستاي  در  گرفته  صورت  هاي  رايزني  دنبال 
مراجعه  از  بعد  کالا  که صاحبان  بود  اين  بر  قرار  اساسي  کالاي 
اعتباري،  صورت  به  ارز  تامين  اعلاميه  دريافت   و  بانک  به 
ظرف  نيز  بانک   و  کنند  اقدام  سريع  ترخيص  به  نسبت  بتوانند 
اما  دهد،  انجام  را  بعدي  رسيدگي هاي  و  پيگيري ها  ماه  سه 
و  گمرک  صمت،  وزارت  بين  گرفته  صورت  توافق  آخرين  طي 
و تسريع در ترخيص کالاهاي  راستاي تسهيل  بانک مرکزي در 
مدت  ظرف  کالاها  اين  از  بخشي  شد  قرار  ضروري  و  اساسي 
از  رهگيري  کد  و  ارز   تامين  اعلاميه  دريافت  بدون  محدود، 

شود. ترخيص  بانک 
قلم کالا که  پنج  اينکه  به  اشاره  با  ايران  فني گمرک  معاون 
مجموع حدود 2.5  ميليون تن از کالاهاي اساسي را تشکيل مي 
دهد مشمول ترخيص فوري بدون کد رهگيري شده است گفت: 
هاي  دانه  تن  هزار   157 از  بيش  ذرت،  تن  ميليون   1.4 حدود 

تن  هزار   150 خام، حدود  روغن  تن  هزار   361 از  بيش  روغني، 
سويا و بيش از 422 هزار تن جو از اين امکان برخوردار شدند اما 

در مورد گندم، برنج و شکر تصميم گيري نشده است.
ريز موجودي کالا در بنادر

ارونقي در  ادامه جزئياتي از موجودي 2.5 ميليون تن کالاي 
اساسي مشمول ترخيص فوري بدون کد رهگيري و اعلاميه تامين 
ذرت،  موجودي  تن  ميليون   1.4 به  نزديک  گفت:  و  اعلام  را  ارز 
امام خميني )ره(، 73 هزار تن بندر  1.071 ميليون تن در بندر 
تن  هزار   50 نوشهر،  تن  هزار   103 اميرآباد،  تن  هزار   63 انزلي، 

فريدون کنار و 3000 تن در آستارا قرار دارد.
امام  بندر  در  تن  هزار   29 نيز  موجود  جو  از  داد:  ادامه  وي 
خميني )ره(، 42 هزار تن انزلي، 231 هزار تن اميرآباد، 45 هزار 
تن چابهار، 52 هزار تن نوشهر، 16 هزار تن فريدون کنار و 5600 

تن در آستارا است.
بندر  تن  هزار   117 نيز  سويا  موجودي  از  ارونقي   گفته  به 
امام خميني )ره(، 12 هزار و 500 تن انزلي، 17 هزار و 900 تن 

اميرآباد و حدود 1000 تن در نوشهر قرار دارد.
معاون  نيز  خام  روغن  و  روغني  دانه هاي  موجودي  مورد  در 
فني گمرک توضيح داد: از روغن خام 106 هزار تن در بندر امام 
خميني )ره(، 208 هزار تن بندر رجايي، 12 هزار تن انزلي، 30 
موجودي  نوشهر  بندر  در  تن   4100 و  اميرآباد  تن   900 و  هزار 

داريم و در مورد دانه هاي روغني نيز  142 هزار تن در بندر امام 
در  تن   4900 و  باهنر  تن   1200 اميرآباد،  تن   9200 خميني، 

است. نوشهر 
وي البته در مورد موجودي گندم نيز توضيح داد که 400 
امام  بندر  در  تن  هزار   274 داريم که  تن گندم موجودي  هزار 
 3000 و  انزلي  تن   945 رجايي،  تن  هزار   97 )ره(،  خميني 
براي  اخير  تصميم  مشمول  البته  که  است  نوشهر  بندر  در  تن 
ارز  تامين  اعلامي  و  رهگيري  کد  دريافت  بدون  فوري  ترخيص 

است. نشده 
مي  مشمول  کالاهاي  صاحبان  اساس  اين  بر  افزود:  ارونقي 
با  و  بانک  رهگيري  کد  و  ارز  تامين  اعلاميه  دريافت  بدون  توانند 
آتي  و جهاد کشاورزي طي هفته  استاندارد  از  داشتن مجوزهايي 
بدون  خود  کالاي  ترخيص  به  نسبت  و  کرده  مراجعه  گمرک  به 

نگراني از بابت تامين ارز اقدام کنند.
پهلوگيري  انتظار  در  اساسي  کالاي  تن  ميليون  يک  حدود 

يا تخليه در بنادر
معاون فني و امور گمرکي ايران همچنين با اشاره به اين که 
بنادر  و  به گمرک  ورود  اساسي در حال  از کالاهاي  بخشي ديگر 
حال  در  که  رسيده  بنادر  به  شناور  فروند   26 کرد:  اظهار  است، 
تخليه و پهلوگيري هستند؛ که  11 فروند شناور حاوي 519 هزار 

تن کالاي اساسي در بنادر در حال تخليه است.

معاون وزارت صمت خبر داد:

استقبال از کالا هاي ساخت داخل

نظام عرضه و تقاضا در بازار مسکن بايد متعادل شود؛

تعيين قيمت منطقه اي براي سامان دادن بازار مسکن

مديرعامل صندوق ضمانت سرمايه گذاري صنايع کوچک

از توليدکنندگان فعال در زمينه صادرات حمايت ويژه مي شود

معاون فني گمرک خبر داد؛

ترخيص فوري 2/5ميليون تن کالاي اساسي در گمرک

بر اساس جديدترين 
آمار صورت گرفت

افزايش 
پروازهاي 
عبوري 
از آسمان 
ايران

مطابق آمار شرکت فرودگاه ها و ناوبري هوايي پروازهاي 
عبوري از آسمان ايران 35.8درصد رشد داشته است. عملکرد 

فرودگاه هاي کشور طي تيرماه 45درصد کاهش يافته است.
بر اساس جديدترين آمار منتشر شده از سوي شرکت 
کل  امسال  تيرماه  طي  ايران  هوايي  ناوبري  و  ها  فرودگاه 
فرودگاهها  شرکت  مالکيت  تحت  فرودگاههاي  پروازهاي 
و ناوبري هوايي ايران نسبت به ماه مشابه سال گذشته در 
نشست و برخاست 28 درصد، در اعزام و پذيرش مسافر 45 
درصد و در ارسال بار و پذيرش بار و پست 51 درصد کاهش 

داشته است.
در ماه گذشته فرودگاه مهرآباد در نشست و برخاست 
منفي  رشد  مسافر  جابجايي  در  درصدي،   15 منفي  رشد 

را  بار رشد منفي 34 درصدي  31 درصدي و در جابجايي 
ثبت کرده است.فرودگاه مشهد نسبت به تيرماه سال گذشته 
کاهش عملکرد شديدتري داشته است؛ در تير امسال نسبت 
به ماه مشابه سال قبل نشست و برخاست 64 درصد، جابجايي 
مسافر 71 درصد و جابجايي بار نيز 78 درصد کاهش يافته 
است.در فرودگاه بندرعباس نشست و برخاست يک درصد 
رشد، جابجايي مسافر 16 درصد کاهش و جابجايي بار نيز 
يافته است. در فرودگاه شيراز نشست و  16 درصد کاهش 
برخاست 35 درصد، اعزام و پذيرش مسافر 46 درصد و اعزازم 
و پذيرش بار و پست 57 درصد کاهش را نسبت به تيرماه سال 
گذشته نشان مي دهد.در کيش به عنوان يکي از فرودگاههاي 
اختصاصي نشست و برخاست 27 درصد، جابجايي مسافر و بار 

نيز به ترتيب 24 و 20 درصد کاهش يافته است.
در بخش آمار پروازهاي عبوري از فضاي کشور نيز 71 
مشابه سال  ماه  به  نسبت  تير 99  براي  منفي  درصد رشد 
گذشته ثبت شده است. در تيرماه امسال 7295 پرواز عبوري 
از فضاي کشور داشته ايم، در حالي که تير 98 اين عدد 24 
هزار و 736 پرواز بوده است. البته نسبت به خرداد ماه امسال 
با 5372 پرواز ميزان پروازهاي عبوري 35.8 درصد افزايش 

يافته است.
تيرماه  شده  منتشر  آمار  در  قبل،  ماههاي  خلاف  بر   
عملکرد پروازهاي فرودگاه امام خميني )ره( ثبت نشده است. 
شرکت فرودگاهها دليل اين اتفاق را عدم ثبت و مغايرت گيري 

در سامانه آمار و وجود خطا اعلام کرده است.


